
香港文匯報訊（記

者 鄭治祖）律政司前

日宣佈沒有足夠證據

就UGL事件控告任何

人，香港大學法律學

系首席講師張達明就

稱律政司在過程中無

諮詢獨立法律意見，

及 聲 明 中 「 僅 有 結

論，沒有理據」，反

映「一國兩制」「走

樣」。民主黨立法會

議員林卓廷要求律政

司司長上立法會交代

理據，更聲言會就律

政司的決定提出司法

覆核申請。建制派中

人批評，反對派中人

輸打贏要，將事件政

治化更糾纏不休，完

全是為了一己政治利

益，為此更不惜曲解

香港的法治精神，誤

導市民。
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屈不控UGL「欠理據」
反對派輸打贏要

在律政司就UGL事件發表聲明後，張
達明在fb發帖，比較2003年時任財

政司司長梁錦松的「偷步買車」事件，
和前日的UGL事件中，刑事檢控專員的
聲明和律政司的解釋，「便可以看得出
今天的律政司怎樣偏離既定程序及原
則。」

張達明林卓廷搞律政司
在昨日接受電台訪問時，張達明則

稱，律政司過去在處理重大案件時，都
會尋求外間的獨立法律意見，以示公正
和有助作出合理決定，但在是案中，社
會「完全看不到政府曾否進行有關程
序」。
他續聲言，律政司是次的聲明「只得

結論」，並「無法律分析」，社會一旦
質疑律政司的不檢控決定「欠缺足夠法
律理據支持」，法治精神「難免受
損」。
林卓廷亦聲言，律政司的解釋「只得

寥寥數句」，「未能解釋」法律理據，
加上並未有委託獨立法律顧問提供法律
意見，「不足以」釋除公眾疑慮，要求
律政司公開所有法律文件，及到立法會
詳細解釋，否則該黨將入稟高等法院，
提出司法覆核申請，又聲言立法會調查
UGL事件的專責委員會應繼續運作，以
「找出真相」。

竟要求司長到立會交代
身為城市大學法律學院副教授的經民

聯立法會議員梁美芬批評，林卓廷要求

律政司司長到立法會交代理據的做法
「無聊」，自己不會支持，又強調如果
涉及個人恩怨，林卓廷應通過其他渠道
發表意見，而不應耗費立法會的資源。
她直指，反對派在事件無進展的情況

下，已進入盲目「亂搵」證據階段，故
UGL調查專委會不應繼續調查，以免耗
費公帑及會議時間。
梁美芬並反駁張達明及林卓廷指控律

政司未有諮詢其他法律意見的說法，指
所有檢控應由律政司「孭飛」，毋須僱
用海外大律師給予法律意見，否則是不
負責任。
調查UGL事件專委會委員馬逢國昨日

在接受香港文匯報訪問時指出，「偷步
買車」和UGL事件性質不同，前者是一
名在任官員在職期間做了令人感到有利
益衝突的事，UGL事件則為發生在特首
選舉前的商業行為。反對派對此事死咬
不放，就應拿出足夠證據，而非依靠政
治口號式批評去「公審」個別人士。
民建聯副主席陳克勤指出，反對派經

常輸打贏要，律政司及廉政公署所作的
決定，在合他們的心意時就支持，不合
其心意就上綱上線地批評，將損害香港
的法治精神。
他強調，律政司在聲明中已詳細解釋

了不檢控決定的所有理據，「根本證據
不足，不能因為個人喜好或其他政治原
因，而硬砌他人生豬肉。」
他相信市民信任律政司和廉署，多於

信任張達明等反對派中人。
香港法學交流基金會主席馬恩國亦

指，律政司是否作出檢控，需要考慮很
多因素。在證據不足或證據太薄弱的情
況下，仍硬要再請專家提供法律意見，
只會浪費公帑。

建制指毋須尋法律意見
他續說，過往基於沒有太多公職人員

行為失當個案，難找到太多的案例，才
需要依賴外國專家，但現在特區政府終
審法院已經有很多判例，清楚界定何謂
公職人員行為失當和貪污等， 毋須再聘
用外國專家去閱讀或分析。
律政司在回覆傳媒查詢時則表示，是

否把案件外判主要是取決於應付運作上
的需要，如律政司本身無所需人才、需
要專家協助，或尋求獨立外間大律師提
供法律意見，以免予人偏袒的觀感或利
益衝突，但這兩個理由均不適用於UGL
的個案，因此律政司並無為此外判尋求
法律意見。

香港文匯報訊
（記者 鄭治祖）
經民聯昨日與財政
司司長陳茂波會
面，並就新年度財
政預算案提交涵蓋
12個範疇共113項
建議，包括成立由
行政長官牽頭成立
的專責機制，應對
中美貿易糾紛所帶
來的影響，同時要
求特區政府主動與
東盟、中亞或非盟等國家和地區協商，為
港商提供優惠政策，協助他們開拓海外產
業園區或經濟專區等。
經民聯監事會主席林建岳，主席盧偉
國，副主席林健鋒、張華峰、梁美芬、劉
業強和吳永嘉昨日與陳茂波會面。盧偉國
在會後透露，陳茂波和他們都同意，香港
經濟明年會面對很多挑戰。為此，經民聯
要求特區政府推出針對中小企的支援措
施，做到「穩中產、惠基層、利民生」。

林建岳倡撤烈酒稅
林建岳指出，亞洲特別是內地對烈酒的
需求殷切，而酒稅對特區政府庫房收入影
響不大，故建議取消烈酒稅，全面提升香
港酒類貿易國際地位的同時，飲食、旅遊
等行業也可以受惠，創造龐大經濟效益。
林健鋒就提到，經民聯建議下調物業差
餉至4%，寬減未來一個年度的差餉，每戶
每季上限3,000元。盧偉國則補充，維持
現時每個單位均可獲得差餉寬免的安排，

不但有利業主，同時對工商業界有幫助，
因為大部分非住宅物業的租約均由租戶繳
交差餉，而其中不少為中小企。

建「帶路」仲裁中心
為協助香港專業服務業參與大灣區和

「一帶一路」建設，盧偉國建議特區政
府推動香港與內地仲裁機構合作，將香
港打造成「一帶一路」國際仲裁中心，
同時擴大「專業服務協進支援計劃」供
業界人士申請，為成功參與指定「一帶
一路」項目的專業服務機構及人士提供
配對資助。
此外，經民聯還建議開發粵港澳大灣區

跨境金融服務平台，發展人民幣電子支付
系統，協助香港券商在大灣區試點設立分
行，並促請特區政府爭取債券雙向通、
ETF通和新股通，開拓金融服務業機遇，
又建議發展大灣區和「一帶一路」商務旅
遊，向海外宣傳「一程多站」旅遊路線
等。

經民聯見財爺 獻策113條
■由行政長官領頭成立專

責機制，協助廠商應對
中美貿易戰

■重啟「特別信貸保證計
劃 」 ， 由 政 府 提 供
1,000億元信貸保證

■豁免各種商業登記費

■設立50億元智慧城市
專項基金，優化科技券
計劃，撥款設立專門的
創新及科技學院

■加快研究開發來往香港
與內地一線城市的高鐵
旅遊專案，擴大「144
小時便利簽註」至廣東
省和以外地區

■開發大灣區跨境金融服
務平台，發展人民幣電
子支付系統，推動債券
雙向通、ETF通和新股
通

■改劃生態價值較低的郊
野公園邊陲綠色地帶作
建屋之用，並研究發行
填海債券，加快舊區重
建及加大市區地積比率

■下調各類物業差餉一個
百分點至4%，寬減未
來一個年度的差餉，維
持現時每個單位均可獲
差餉寬免的安排

■基本免稅額由132,000
元增至150,000元，將
稅階由50,000元擴闊
至55,000元，寬減薪
俸稅及個人入息課稅，
設 寬 減 上 限 增 至
35,000元

■調高子女免稅額及子女
出生年度的額外免稅
額，為多名子女的免稅
額分級實行累進安排

■調高供養父母/祖父母/
外祖父母的免稅額

■增設「銀髮創業基金」
交通票價優惠

■向鄉郊保育基金注資10
億元，改善偏遠村落的
基本生活設施

■推動「再工業化」和提
升工廈消防安全，推出
「再工業化資助計劃」

香港文匯報訊（記者 陳川）民主黨新界東支部
退黨事件花生食極未完。前晚宣佈退黨嘅北區區
議員劉其烽，公開批評該黨新界東立法會議員林
卓廷未根據黨內機制經他這個「師父」的同意，
就安排郭㙟豐由聯和墟轉到天平西服務，係唔尊
重佢。民主黨北區黨團召集人陳旭明就發聲明話
劉其烽指控失實。劉其烽就話對方喺度混淆視
聽，仲暗示喺呢件事上，林卓廷喺度造馬，點名
叫對方交代清楚。

繞過「師父」太霸道
劉其烽喺交代自己退黨原因時狠批林卓廷漠視

黨內機制：話說民主黨社區主任郭㙟豐原本喺聯
和墟開展工作，但林卓廷就要求將郭㙟豐調去天
平西，更繞過他這位「師父」，直接將「轉區」
申請提交民主黨中委會。
不過，陳旭明就喺聲明中話，郭㙟豐喺加入民

主黨成為社區主任初期，已經希望喺天平西服
務，但劉其烽就話自己個助理張京樑都有興趣喺
呢區，所以佢建議劉其烽邀請張京樑加入民主
黨，若對方同意加入，就會支持佢考慮參選天平
西。
佢話，係劉其烽要求郭㙟豐先到聯和墟服務，

觀察吓佢嘅表現，再決定係咪適合喺天平西服
務，佢自己同林卓廷於是建議，如果張京樑拒絕
加入民主黨，郭㙟豐就可以按初衷喺天平西服
務，當時「劉其烽沒有異議」。

陳旭明反指有傾好
陳旭明聲言，有「天平邨居民代表」參與過該
黨北區黨團討論天平社區主任嘅會議，「居民代
表」表明只會支持民主黨派出的代表，而張京樑
其後拒絕加入民主黨，北區黨團先會決議由郭㙟
豐出任天平西社區主任，仲批評劉其烽今次係因
為自己助理嘅利益扭曲事實，意圖中傷林卓廷同
郭㙟豐，並對此表示「極度憤怒和遺憾」喎。
劉其烽喺接受傳媒訪問時就反駁話，郭㙟豐從

未主動要求喺天平西服務，當時嘅情況係林卓廷
話「有位年輕人希望在上水落區」，而劉其烽綜
合上水區內情況後，建議林卓廷安排郭㙟豐喺聯
和墟服務，大家都一致同意。
佢又批評聲明中話「觀察其（郭㙟豐）表現，

再決定是否適合在天平西服務」係混淆視聽，話
自己當時嘅想法係先觀察郭㙟豐喺聯和墟嘅落區
表現，再決定係咪支持佢喺聯和墟參選，由始至
終都同天平西無關。

劉其烽又提到陳旭明特別喺聲明中提到「居民代表亦表明只
會支持民主黨派出的代表」，話當日民主黨北區黨團討論天平
社區主任嘅會議，的確有一位「居民代表」參與討論，「但該
位人士的身份和背後的關係，則希望林卓廷親自交代清楚。」
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反對派不
斷 借 華 為
CFO孟晚舟

被加拿大拘押一事抹黑特區政
府。近日，公民黨成員、身為
律師嘅黃鶴鳴，就撰文話孟晚
舟成為咗香港永久居民，就等
於「放棄咗中國籍」喎！工聯
會立法會議員陸頌雄就頂佢唔
順，發帖揶揄佢身為律師，犀
利到可以無視中國國籍法嘅有
關規定，「搵你打官司實掂
喇！」
唔少人或者唔多記得黃鶴鳴

係邊個，佢就係令港珠澳大橋
工程被拖延咗近9個月、白白虛
耗港人88億元公帑嘅司法覆核
官司裡面，代表曾任公民黨義
工嘅朱綺華嘅代表律師。當
時，朱綺華輸咗官司後，就大
爆話自己根本「無心搞」，只
係「佢哋」叫佢打官司。
當時，黃鶴鳴話係法援署將
呢單案「分派」畀佢嘅，試圖
劃清界線，但自稱朱婆婆「契
女」的鄭麗兒當年喺接受《南
方人物周刊》訪問時，就踢爆
係公民黨員「畀咗一個地址」
佢，等佢哋「搵到」黃鶴鳴
嘅。身為律師嘅黃鶴鳴「幾有
誠信」，就此可見一斑啦。

見外交部發聲乘機抽水
話說喺加拿大法院聆訊孟晚

舟嘅保釋申請時，公開嘅呈堂
資料話佢同時持有中國護照同

香港特區護照，黃鶴鳴就想乘
機抽水，撰文話「當孟晚舟成
為香港永久居民，並持有有效
特區護照時， 便即和你我一樣
是香港人，亦理應代表已放棄
了中國籍」，問道：「為何自
孟女士被捕後，港府對這位香
港人的遭遇卻可以置身事外，
並任由中國外交部繞過港府，
為這位應已放棄中國籍的女士
抱打不平呢？」
所謂「架係自己丟」，陸頌雄

昨日就喺fb發帖，揶揄身為律
師嘅黃鶴鳴等「護主派」連日
衝出嚟，「幫美國轉移視線甚
至擋子彈」，仲引用《中華人民
共和國國籍法》寸爆黃鶴鳴。
佢話：「成為香港永久居民
等於放棄中國籍！嘩！原來我
哋一直都唔係中國人呀……」
然後就引用《中華人民共和國
國籍法》作解釋：「凡具有中
國血統的香港居民，本人出生
在中國領土（含香港）者 ，以
及其他符合《中華人民共和國
國籍法》規定的具有中國國籍
的條件者，都是中國公民，即
係中國籍。」

陸頌雄譏「打官司實掂」
陸頌雄揶揄黃鶴鳴：「呢位嚟

自著名律師行嘅律師真係犀利
喇，竟然連《國籍法》都改埋！
黃律師咁英明神武，搵你打官司
實掂喇！反正佢可以隨意改法
律！」 ■香港文匯報記者 陳川

質疑孟晚舟國籍
黃鶴鳴改埋國籍法？

����

「香港眾志」
秘書長河童（黃
之鋒）近日攞咗

美國一個所謂「人權獎」，點知因
為保釋條件限制唔能夠去華盛頓領
獎，冇得認叻，而且仲冇咩人關
注，所以就借啲意喺fb發帖，話大
會整咗十幾件印有佢個樣嘅朱古
力，話「真係難以理解點解要食自
已（己）個樣落肚」喎。有網民就
一語道破：「佢想話俾（畀）人知
自己拎『人權獎』同時又想扮不經
意不在乎啫！」
美國蘭托斯人權與正義基金會
（Lantos Foundation for Human
Rights & Justice）畀咗個獎河童，而

頒發禮近日喺美國華盛頓舉行，但佢
就因為仲有官司在身等候上訴，護照
被法庭扣起不可離港，所以要由羅三
七（羅冠聰）同周庭代領取。

踩禮物騎呢為自己貼金
冇得親身攞獎做大龍鳳，加上呢

單嘢好似真係冇咩人留意，好鍾意
出風頭嘅河童梗係唔多開心啦，但
冇理由日日提自己攞咗獎啫，所以
佢就轉彎抹角咁上載咗十幾件印咗
佢個樣嘅朱古力，話係主辦單位附
送嘅，仲「問」道：「真係難以理
解點解要食自已（己）個樣落肚，
係咪美國文化來的？」
「熱狗」一班人就睇唔過眼嘞。

「熱狗」網台主持伍淑儒就話：
「好冇禮貌，人地（哋）送禮物比
（畀）你，你出個咁嘅post……」
「Rico Li」道：「無人想知點處理
有你個×樣的朱古力。」「Nelson
Ho」就寸佢：「自己都覺得自己個
樣唔開胃。」
「JH Hung」就一語道破：「想話

俾（畀）人知自己拎『人權獎』同時
又想扮不經意不在乎。」「John
Tam」亦道：「中二病到一個程度，
死都要兜個圈話畀人聽佢攞獎，但輕
佻到一個地步同侮辱主辦單位冇分
別。」「陳雪人」就話：「想出post
咪出囉，但硬係要踩住人來抬高自
己。」 ■香港文匯報記者 陳川

獎驚無人知 河童兜圈晒命
&1��

■河童喺fb話主辦單位整咗十幾件印
咗佢個樣嘅朱古力，被網民寸佢扮不
經意認叻。 黃之鋒fb圖片

財案建議重點

■經民聯昨與陳茂波會面，就新年度財政預算案提交建議。
經民聯fb圖片

■張達明屈律政司
的聲明「沒有理
據」。 資料圖片

■林卓廷竟要求律
政司司長上立法會
交代。 資料圖片

■陸頌雄
製圖揶揄
黃鶴鳴。

陸頌雄
fb圖片


